
Algemene beschouwingen 

 

 

Voorzitter, 

Wat was ik enthousiast na de raadsinformatieavond afgelopen dinsdag. Vooral vanwege de uitleg 

waarom de kosten voor de Vennewatersweg,  die op dit moment geschat worden op 1,5 tot 4,5 

miljoen). Maar nu nog niet in de begroting zijn meegenomen omdat het exacte bedrag van de nodige 

investeringen nog niet bekend was. De volgende dag kwam ik thuis en zei: schat, ik heb een vreselijk 

luxe vakantie geboekt. Ze vroeg: waar denk je dat van te betalen? Ik zei: dat is nou het mooie, ik 

weet nog niet of het gewoon heel duur of verschrikkelijk duur is, dus dan telt het niet! 

Alle gekheid op een stokje, er ligt een ambitieus coalitieakkoord. Maar de financiële positie van 

Heiloo baart ons zorgen. Dat betekent dat we prioriteiten moeten stellen. Dat lukt alleen als wij dat 

samen doen.  We hebben een ambitieuze griffier, gaan de raadszaal verbouwen, maar moeten ook 

zelf bouwen aan een zo effectief mogelijke raad waarin samenwerking in het belang van Heiloo 

voorop staat. Dat vraagt vooral inzet, inspanning en tijd van ons zelf. Laten we dit samen doen. 

Want: Heiloo dat zijn we samen!  

Duurzaamheid 

Wat duurzaamheid betreft delen we de ambities van het coalitieakkoord helemaal. We wi in het 

peloton maar in de kopgroep van duurzaamste gemeenten horen. Maar dat gaat niet vanzelf. We 

vragen het college om met alle betrokken  partijen te formuleren wat moet er over vier jaar zijn 

gerealiseerd moet zijn, hoe en wanneer meetbare mijlpalen zijn behaald. En daar hoort ook een 

passende reservering bij in de begroting: duurzaamheid is zo belangrijk dat andere ambities daaraan 

niet in de weg mogen staan.  De komende jaren hebben we hiervoor een extra uitkering van het rijk 

uit het Interbestuurlijk Programma (IBP) en er is geld beschikbaar via de extra enveloppen voor 

klimaat en duurzaamheid. We vragen het college plannen te maken waarmee die enveloppen binnen 

worden gehaald.  

 

Financiën 

Het resultaat voor 2017 is positief door een aantal incidentele meevallers. De begroting voor 2018 is 

na de 1e financiële rapportage van mei bijna sluitend, maar ook dat komt door 3 incidentele 

meevallers. Onze vraag is dan ook of de toekomst echt zo rooskleurig is als het meerjarenperspectief 

laat zien. De kadernota laat een structureel sluitende begroting zien. Dat is mooi, maar de basis is 

een forse toename van de rijksbijdrage via de IBP-gelden. Die gelden zijn vooral bedoeld voor 

intensivering van het beleid op tien bestuurlijk afgesproken speerpunten. oa duurzaamheid sociaal 

domein en goed bestuur. De IBP-gelden die gelden worden in de huidige begroting geheel 

opgesoupeerd voor dekking van tekorten die zijn ontstaan in  lopende zaken zoals de BUCH, de grote 

projecten en  autonome ontwikkelingen. Zonder die IBP-gelden,  zouden we nu al diep in de rode 

cijfers duiken. Daarbij komt dat in Binnenlands Bestuur al is gemeld dat het kabinet op de IBP gelden 

wil bezuinigen, wat een tekort van €600  Voor Heiloo zou betekenen.  

 

Ook zijn er in de meerjarenbegroting nog een aantal posten niet meegenomen die wel structureel op 

die begroting gaan drukken.  Denk daarbij aan de kosten voor de Vennewatersweg, die naar 

schatting rond de 2 ton zijn Een ander voorbeeld is de post van 210.000 voor participatietrajecten 

asielzoekers. Die vallen na dit jaar weg, terwijl het ook om een structurele post gaat. Tenzij er 

wereldvrede uitbreekt, hebben we die twee ton toch ook de volgende jaren nodig?. Wetende dat de 



prijzen in de bouw jaarlijks met tien % stijgen, houden we ons hart vast voor de aanbesteding van de 

A9. En er komen nog kosten voor het verkeersplan We moeten nog heel veel geld besteden en zien 

heel veel onzekerheden. Toch presenteert het college deze meerjarenbegroting als structureel in 

evenwicht. Wij zouden eerder spreken van een heel wankel evenwicht.. Mijn vader zei altijd: als iets 

te mooi lijkt om waar te zijn, dan is dat meestal ook zo. 

 

U begrijpt onze zorgen.  Om  de ontwikkelingen kritisch te kunnen volgen hebben we informatie 

nodig die zo wordt gepresenteerd dat we de goede dingen met elkaar vergelijken. In eerdere jaren 

hebben we er al voor gepleit om voortgangsrapportages altijd te vergelijken met de primaire 

begroting en in alle rapportages  over dezelfde grootheden te rapporteren: programma’s, 

programma onderdelen, taken en activiteiten. Nu is dat niet het geval. We vragen het college de 

financiële rapportages van de begrotingscyclus in deze lijn op elkaar af te stemmen.  

 

 

Woningbouw 

Over woningbouw komen we vast nog wel te spreken. De signalen over de beschikbaarheid van 

woningen voor starters en ouderen die willen doorstromen naar een betaalbaar appartement, 

stemmen somber. Lees de krant, en je weet waar de behoefte ligt. Als de coalitie werkelijk wil 

bouwen naar behoefte, moeten juist deze groepen extra aandacht krijgen. We hebben als gemeente 

immers niet de taak om als een soort projectontwikkelaar de markt te bedienen, maar moeten ons 

juist druk maken op de huisvesting van de minder draagkrachtigen, dIe in de markt juist niet aan bod 

komen.  Dat vergt niet alleen visie, maar daadkracht en geld.  

 

Tot slot 

Wij willen samen met de inwoners  en de andere raadsfracties  bouwen aan de toekomst van Heiloo. 

Een duurzame toekomst waaraan gebouwd wordt door inwoners en bestuur. Een toekomst waarin 

jong en oud zich thuis voelen en de aandacht krijgen die zij nodig hebben. Want Heiloo, dat zijn we 

samen! 


